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STYRELSEMÖTE 
PROTOKOLL 

TIDANS VATTENFÖRBUND 
TIDANS VATTENRAD 

Tid: Tisdagen den 25 april 2021 , kl. 18:00 
Plats: Skype 

NÄRVARANDE 

Orvar Eriksson Ordförande 
Lars-Åke Carlson Ledamot 
Tom as Ekelund Ersättare 
Per-Anders Freyhult Ledamot 
Susanne Johansson Adjungerad 
Mikael Jonsson Ledamot 
Anders Karlsson Vice ordförande 
Sofia Kämpe Adiunqerad 
Håkan Landenmark Vatten rådet 
Tony Pettersson Ledamot 
Håkan Magnusson Verksamhetsledare 

§ 1 Mötets öppnande 

Mötet öppnades. 

§ 2 Justering 

Till att jämte ordföranden justera dagens protokoll utsågs Anders Karlsson. 
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§ 3 Föregående protokoll 

Protokollen från styrelsemöte och konstituerande styrelsemöte den 21 april 
2021 gicks igenom. Inga synpunkter noterades och protokollen lades till 
handlingarna. 
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§ 4 Rapporter 

Inga rapporter förelåg . 
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5 Recipientkontroll 

Recipientkontrollprogram 

Tidans Vattenförbund höll den 21 maj ett möte med kommunerna och Läns
styrelsen om eventuella förändringar i kontrollprogrammet. Önskemål om ut
ökad provtagning i några punkter har framförts. Detta för att bättra följa på
verkan från tätorter. På mötet föreslogs att: 

• Avsnittet om kontrollprogrammets mål ändras så att målen blir mer 
verklighetstrogna. 

• Utökad provtagning bör ske i punkt 134 Fröjered, 152 Areberg, 168 
Vaholm samt 233 Ömboån, före Ösan. Även provtagningen i antingen 
punkt 220 Asketorp eller 240 Ösan, Herrgården behöver utökas. Prov
tagningen i dessa punkter utökas till månadsvis varje år i stället för 
som nu månadsvis var tredje år. 

• Vinterprovtagningen i sjöar kan utgå ur programmet. Endast provtag
ning i augusti används för statusbedömning. 

• Kontrollprogrammet för 2022-2025 bör ta med en undersökning av pri
oriterade ämnen och särskilt förorenade ämnen. Alternativt kan denna 
ske som specialundersökning och tas med som option i upphand
lingen. 

• Årsrapporten behöver vara klar senast 1 mars för att kommunerna ska 
kunna använda materialet i sin redovisning. (Eventuellt kan vattenni
våerna i Östen då behöva redovisas separat eftersom dessa data inte 
brukar levereras förrän i mars.) 

• Årsrapporten behöver endast att föreligga i digital form och inte som 
ett tryckt dokument. 

Styrelsen beslutade att kontrollprogrammet justeras enligt ovanstående och 
sedan skickas ut till kommunerna för synpunkter. 
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§ 6 Underhåll 

Läget i LOVA-projekten 

Sofia Kämpe och Susanne Johansson redovisade läget i de olika LOVA-pro
jekten. 

SMS med information har skickats ut till c:a 840 lantbruksföretag inom avrin
ningsområdet. Detta har föranlett visst intresse vad gäller några våtmarkslä
gen, kalkfilterdiken och strukturkalkning. Ett par lägen har besökts och ett 
möte ska hållas med Naturvårdgruppen den 27 maj om hur arbetet ska gå vi
dare. 

För större våtmarkslägen krävs tillstånd, vilket innebär att underlag behöver 
tas fram i en förstudie. Medel från Landsbygdsprogrammet kan dock bara sö
kas för fysiska åtgärder och inte rena förstudier. Dessa måste bakas ihop så 
att utredningarna i förstudien och de fysiska anläggningsarbetena ingår i 
samma projekt. Ingen utbetalning kan ske förrän tillståndet är klart och då till
ståndsprocessen kan ta lång tid riskerar sökande att få ligga ute med pengar 
för förstudien . Det är några större lägen som väntar med anledning av detta. 
Diskussioner med Länsstyrelsen och Jordbruksverket pågår. 

Hemsidan ska uppdateras med ny information om LOVA-arbetet. 

Länsstyrelsen har sagt sig beredda att ge medel till vattenförbundets LOVA
projekt om fosfordammar. Förbundet behöver dock skriva på ett medfinansie
ringsintyg för dels förbundets egen insats, dels även markägarnas tilltänkta 
egna arbete. Den egna insatsen är 300 000 koronor fördelat under 5 års tid . 
Markägarna är tänkta att bidra med sammanlagt 50 000 kronor under samma 
period . Att ansökan lämnas in innebär inte någon garanti för att genomföra 
projektet, ifall egeninsats från markägare inte visar sig möjlig. Förbundet ska 
bara gå vidare med lägen där markägarna är villiga att bidra med sin egenin
sats. Styrelsen beslutade att skriva på medfinansieringsintyget på samman
lagt 350 000 kronor. 

Skogsstyrelsen har fått medel får s.k. återfuktning av skogsmark i syfte att 
behålla mer vatten i landskapet. Medlen avser mindre åtgärder, t.ex. igen
läggning av diken. Medlen kan sökas av skogsägare. 

Skogsstyrelsen ska även satsa 20 miljoner kronor. på kompetensutveckling 
inom skogsnäringen vad gäller miljöfrågor. 81.a. finns medel för utbildning 
kring hur skogsbruket påverkar vatten. 

Ösans utlopp i Östen 

Terra Limnogruppen AB har nu satt igång arbetet med handlingar inför en 
anmälan om vattenverksamhet. Hushållningssällskapet har tagit fram en 
markägarförteckning. 

Frågan är hur långt ut i viken muddring behöver ske. Enligt Thyrens som ut
fört modellering av området så behövs det inte muddras så långt åt öster för 
att få ut vattnet. De bedömer inte heller att muddringen påverkar sedimentat
ionen, vattenhastigheten är för hög för det. 
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Styrelsen beslutade att det behöver kontrolleras om det förekommer tuvbild
ning på öarna. Vid tidigare platsbesök har det funnits ett litet antal tuvor. Om 
dessa ökar kan det innebära att sjöns problem med massförekomst av stick
myggor förvärras. Att lägga upp massor på öarna, så att dessa får en föränd
rad höjdprofil, kan motverka tuvbildningen om avrinningen förbättras. Det be
höver dock utrönas hur massorna skulle fungera i praktiken . Om de sjunker 
ihop, flyter ut eller om öarna håller för den extra belastningen . Att lägga upp 
massor på öarna leder sannolikt till ökad förbuskning. 

Bedömningen från Terra Limnogruppen är att det behöver tas några sedi
mentprover från det aktuella området. Håkan Magnusson har kontaktat Call
una om ett prisförslag. 

Länsstyrelsen har antytt att det kommer att krävas Natura 2000-prövning. 
Denna prövning sker också av Länsstyrelsen och omfattar ett inledande sam
råd samt ansökan med miljökonsekvensbeskrivning. Styrelsen beslutade att i 
nuläget färdigställa anmälan om vattenverksamhet och avvakta med att söka 
Natura 2000 prövning. 
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§ 7 Vattenrådet 

Skräpplockardag 

Naturskyddsföreningen, Mariestads dykarklubb, Skräpänglarna Mariestad 
och Håll Sverige Rent planerar en skräpplockardag i och vid Tidan i Mari
estad den 18 september. Naturskyddsföreningen ansöker om ett ekonomiskt 
bidrag från vattenrådet. Kostnaden beräknas till c:a 8 500 kronor och avser 
utrustning och ersättning för transporter. 

Styrelsen beslutade att bidra med 4 000 kronor. 
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§ 8 Övriga frågor 

Fysiskt möte nästa gång 

Styrelsen beslutade att nästa möte ska hållas fysiskt om restriktionerna så 
tillåter. 

Anläggningskurs 

Planeringen för anläggningskursen ska dras igång tillsammans med Natur
vårdsgruppen . Mycket beror av vilka restriktioner med hänsyn till smittläget 
som kommer att gälla. Inbjudan till kursen ska skickas ut till styrelsens med
lemmar, vilka kan delta i mån av plats. 
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§ 9 Nästa möte 

Nästa möte kommer att hållas den 8 september kl. 18:00. 
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§ 10 Avslutande av mötet 

Mötet förklarades för avslutat. 

Justeras 

(h___ "-----· 
Orvar Eriksson 
Ordförande 
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